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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví a prevenci 
civilizačních chorob ZHMP 

 

ZÁPIS z 6. jednání 
Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 23. 10. 2023 v 16:30 

hod. 

1. patro, místnost č. 135, Nová Radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 
     

 
Přítomni: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., Mgr. Pavel Čižinský, Mgr. Zuzana  Freitas Lopesová, Mgr. Marcela 

Kravciv Janečková, MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA, Ing. Miloš Růžička, Mgr. Lenka Vedralová, Ing. Alena 
Havelková  

Omluveni: Mgr. Eva Horáková, Ing. Jan Kavalírek, prof. MUDr. Sergej Zacharov, Ph.D. , MUDr. Libor Zámečník, Ph.D., 
FEBU, FECSM  

Nepřítomni:   
Hosté: MUDr. David Erhart, ředitel Nemocnice Na Františku, Mgr. Martin Ježek, MBA, LL.M., obchodně-

ekonomický náměstek Nemocnice Na Františku, Ing. Jaroslav Pokorný, vedoucí ekonomického úseku 
Nemocnice Na Františku, Ing. Šárka Zátková, zástupkyně ředitele MHMP Sekce služeb občanům, Mgr. 
Michal Müller, člen Rady Městské části Praha 1, Valerie Talacková, zastupitelka MČ Praha 1, MUDr. 
Martin Lukáč, Bc. Jiří Richter, OVO MHMP    

Jednání řídil: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob 
ZHMP      

 

Text zahájení: 

Jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP zahájil předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, 
CSc. v 16:30 hod. 

 

Z jednání se omluvili: Mgr. Eva Horáková, prof. MUDr. Sergej Zacharov, Ph.D., Ing. Jan Kavalírek, MUDr. Libor Zámečník, 
Ph.D. 

Přítomno 6 členů, výbor je usnášeníschopný. 

 

V 16:36 hod. se na jednání dostavil člen výboru Mgr. Pavel Čižinský.  

Přítomno 7 členů, výbor je usnášeníschopný. 

 

V 17:00 hod z jednání odešli hosté: MUDr. David Erhart, Mgr. Martin Ježek, Ing. Jaroslav Pokorný. 

 

Po projednání bodu č. 6 (Projednání tisku R-49086) v 17:32 hod. z jednání odešli členové výboru: MUDr. Tom Philipp, 
Ph.D, MBA a Mgr. Lenka Vedralová. 

Přítomno 5 členů, výbor není usnášeníschopný. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Současná ekonomická situace Nemocnice Na Františku a její ekonomický výhled do budoucna 
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Bod Věc 

3. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

4. Schválení zápisu ze dne 11.9.2023 

5. Projednání tisku Z-11609 k návrhu na poskytnutí finančních prostředků na dofinancování lékařské pohotovostní 
služby zajišťované a financované hlavním městem Prahou a úpravu rozpočtu vl. hl. m. Prahy v kap. 0581 v roce 
2023 

6. Projednání tisku R-49086 k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hlavního města Prahy, navýšení celkových 
nákladů investiční akce a zavedení nových investičních akcí do centrálního číselníku akcí včetně stanovení 
celkových nákladů investičních akcí v roce 2023 

7. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. přivítal 
přítomné členy a hosty na dnešním jednán výboru a konstatoval, že výbor je usnášeníschopný. V úvodu předseda 
vyzval členy, zda souhlasí s tím, že nejprve bude projednán bod č. 5. - Současná ekonomická situace Nemocnice Na 
Františku, její historické finanční závazky a ekonomický výhled do budoucna. Všichni přítomní členové s tímto 
souhlasili. 

2. Současná ekonomická situace Nemocnice Na Františku a její ekonomický výhled do budoucna 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. přivítal přítomné zástupce z NNF, ředitele nemocnice MUDr. 
Erharta, obchodně-ekonomického náměstka Mgr. Ježka a vedoucího ekonomického úseku Ing. Pokorného. Následně 
předseda předal slovo zástupcům NNF k prezentaci současné ekonomické situaci NNF a ekonomického výhledu do 
budoucna. Ing. Pokorný sdělil, že současná situace se oproti loňskému roku 2022 jeví ještě více pozitivně. Za účetní 
období od ledna do září 2023 je NNF na nule hospodářského výsledku s tím, že do konce roku má nemocnice k 
dispozici 15 mil. Kč. Na grafech byl názorně ukázán celkový vývoj tržeb od zdravotních pojišťoven od roku 2018 do 
současného roku. Další investiční příspěvek od MČ P1 je na havarijní stavy (oprava střechy apod.). V loňském roce 
obdrželi příspěvek MHMP ve výši 15 mil. Kč, který se vloni nevyčerpal, ale vyčerpává se v letošním roce na zřízení 
nového gynekologického oddělení. Aktuálně čekají na poslední tři zdravotní pojišťovny k nasmlouvání lůžkové 
gynekologie. Mělo by se jednat o deset lůžek. 
 
MUDr. Erhart na dotaz předsedy výboru sdělil, že parkování je dle průzkumu negativně hodnoceno ze strany klientů 
nemocnice. V ulici Dušní je parkování pro ambulantní pacienty v kapacitě 12 míst, kde vrátný vydává parkovací karty. 
Docházelo ke zneužívání parkovacích míst řidiči, proto byla instalována kamera. Situaci následně řeší vrátný, 
případně přivolaná hlídka Městské policie. Pro zaměstnance slouží 45 - 60 parkovacích míst. Mgr. Ježek doplnil, že 
obdrželi 10 parkovacích karet zdarma na Náplavce. 
 
Nemocnice připravuje vizi na další roky 2024 - 2028, která bude v projednání se zřizovatelem MČ P1. Mgr. Ježek 
představil nástin budoucího vývoje nemocnice, který by měl zahrnovat např. zavedení dvousměnného provozu v 
rámci CT, plné zavedení gynekologie, plný provoz laboratoře atd.  
 
Předseda výboru vyzval přítomné členy k dotazům. Bylo uděleno slovo Mgr. Müllerovi, který dovysvětlil příspěvek 5 
mil. Kč., který je v rozpočtu Prahy 1 na přístrojové vybavení. Mimo to se provádějí i další investice do nemocnice. 
Následně proběhla diskuze k financování NNF, magnetické rezonanci a dalším tématům. 
 
MUDr. Erhart hovořil o zřízeném urgentním příjmu pro fungování akutní péče, probíhá spolupráce se ZZS HMP. MČ 
P1 uvažuje o investici do rekonstrukce stávajících prostor. Do budoucna bude muset nastat ekonomizace provozu a 
dojde k zásahu i do struktury nemocnice, který se dotkne i některých primariátů. Na dotaz předsedy výboru sdělil 
MUDr. Erhart, že byla sjednána rámcová smlouva s Fakultní nemocnicí Královské Vinohrady, která vypomáhá v rámci 
akreditace, urgentního příjmu a dalších záležitostí např. doškolování zdravotnického personálu. 
 
Závěrem tohoto bodu poděkoval předseda výboru zástupcům NNF za jejich prezentaci. Po ukončení prezentace v 
17:00 hod. odešli z jednání výboru zástupci NNF. Vzhledem k tomu, že v prezentaci nebyla představena historická 
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data o vývoji závazků NNF (graf závazků byl v rozmezí od 31.5.2023 do 31.10.2023), bylo navrženo členy výboru, aby 
byla v názvu bodu vypuštěna část textu "její historické finanční závazky". Všichni přítomní členové s tímto souhlasili. 
 
Mgr. Müller ještě v tématu NNF obecně uvedl, že MČ Praha 1 má zájem na spolupráci s hl. m. Prahou ohledně 
provozování NNF a obecně nastínil možnost, že by MČ Praha 1 a HMP sdílely jak břímě provozních dotací pro NNF 
tak i rozhodovací pravomoce vůči této nemocnici. Konkrétní částku, která by dle jeho názoru byla od HMP 
zapotřební, však Mgr. Müller neuvedl. 

 

3. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
V úvodu projednání tohoto bodu předseda výboru navrhl zařazení nového bodu do programu, a to Projednání tisku 
R-49086, který byl dne 23.10.2023 schválen na jednání RHMP. Všichni přítomní členové se zařazením bodu do 
programu souhlasili. 
Dále předseda výboru vyzval přítomné členy, zda souhlasí se zařazením dokumentu MUDr. Hnilicové - Podpora 
zdraví a  některé možnosti zlepšení zdraví a životních podmínek obyvatel hl. města Prahy, který předložil člen výboru 
Mgr. Čižinský v rámci projednání prevence civilizačních chorob v bodu Různé. Všichni přítomní členové s tímto 
souhlasili. 
Následně předseda výboru oslovil všechny přítomné členy o navržení ověřovatele zápisu z jednání dne 23.10.2023. 

Usnesení č. U-VZPC-0022 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
1.  po doplnění program jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 

23.10.2023 
2.  ověřovatelem zápisu z jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 

23.10.2023 člena výboru Mgr. Pavla Čižinského 

pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Schválení zápisu ze dne 11.9.2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
K zápisu z 5. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP ze dne 11.9.2023 nebylo ze 
strany členů výboru žádných připomínek. Předseda prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. vyzval přítomné členy k hlasování. 
Mgr. Pavel Čižinský sdělil, že se zdrží hlasování z důvodu nepřítomnosti na minulém jednání výboru. 

Usnesení č. U-VZPC-0023 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
zápis z 5. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 11.9.2023 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

5. Projednání tisku Z-11609 k návrhu na poskytnutí finančních prostředků na dofinancování lékařské pohotovostní 
služby zajišťované a financované hlavním městem Prahou a úpravu rozpočtu vl. hl. m. Prahy v kap. 0581 v roce 
2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru předal slovo tajemnici výboru Ing. Aleně Havelkové, která seznámila přítomné s tiskem Z-11609. 
Jedná se o dofinancování LPS pro Ústřední vojenskou nemocnici, Fakultní nemocnici Bulovka a pro Fakultní 
Thomayerovu nemocnici.  
 
Předseda výboru vyzval přítomné k dotazům. Na dotaz Ing. Růžičky bylo sděleno, že se jedná o dlouhodobě 
podporované nemocnice a aktuální dofinancování se nevymyká předchozím letům.  
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Předseda vyzval přítomné k jejich připomínkám k projednávanému bodu a následně vyzval přítomné členy k 
hlasování.  Člen výboru MUDr. Philipp se zdržel hlasování, jelikož je zaměstnancem Fakultní Thomayerovy 
nemocnice. 

Usnesení č. U-VZPC-0024 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku Z-11609 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

6. Projednání tisku R-49086 k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hlavního města Prahy, navýšení celkových 
nákladů investiční akce a zavedení nových investičních akcí do centrálního číselníku akcí včetně stanovení 
celkových nákladů investičních akcí v roce 2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. předal slovo Ing. Aleně Havelkové, která představila tisk R-49086. 
ZZS HMP díky novému kódu tzv. epizodní péče na výjezd dokázala ušetřit finanční prostředky, které by chtěla rozdělit 
následovným způsobem. 60 mil. Kč již bylo přiděleno na mimořádné odměny pro záchranáře (již prošlo tiskem). Nyní 
se jedná o částku 113 mil. Kč., která by byla použita na nákup nových sanitních vozidel z důvodu zastaralosti 
stávajících vozů, která mají již vysoký nájezd a je potřeba obměna a modernizace jednotlivých sanitek. ZZS HMP 
obdržela z dotačního programu finanční prostředky a HMP se mělo spoluúčastnit. ZZS HMP ušetřila finanční 
prostředky v provozu, které díky tomuto tisku by bylo možné převést na investiční. Zřizovatel tak uhradí nižší 
příspěvek na sanitní vozy. Ostatní vozidla byla darována na Ukrajinu. 
 
Předseda výboru dal prostor dotazům a diskusi.  
 
Bylo domluveno, že bude na další jednání výboru přizván zástupce ZZS HMP. Všem členům budou poskytnuty 
informace a podklady ohledně projektu nového centra ZZS HMP.  
 
Předseda výboru vyzval všechny přítomné členy k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0025 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku R-49086 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Různé 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. předal slovo Mgr. Čižinskému, který představil materiál MUDr. 
Hnilicové. Tento materiál byl vypracován MUDr. Hnilicovou před třemi lety pro MHMP. Jedná se o shrnutí některých 
problémů veřejného zdraví v rámci Prahy a celé České republiky. 
 
Předseda výboru dal prostor všem přítomným členům k diskusi. Členové výboru se dohodli, že by bylo vhodné 
předat tento materiál zastup. Mgr. Pavlu Marešovi, který v rámci pracovní skupiny bude vytvářet koncepci prevence 
pro Prahu. 
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Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. poděkoval všem přítomným za účast na dnešním jednání Výboru pro 
zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP a ukončil jednání v 18:05 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
Ověřil: Mgr. Pavel Čižinský, člen Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP  
Zapsal: Martina Malá, DiS., MHMP - ZDR MHMP   

prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. 
předseda Výboru pro zdravotnictví a 

prevenci civilizačních 
chorob ZHMP 

 
 
 
 
  
  
 


